
PROTOKÓŁ  Nr XV/2012 
Sesji Rady Gminy Manowo 

odbytej w dniu 23 lutego 2012 roku 
 
 
Sesję rozpoczęto o godz. 1105, zakończono o godz. 1305. Posiedzenie odbyło się w sali 
posiedzeń UG Manowo. 
 
Na stan 14 radnych na Sesji obecnych było 14 radnych wg załączonej listy obecności.  
 
Ponadto w obradach Sesji udział wzięli: 
1. Wójt Gminy                            -     Roman Kłosowski 
2. Sekretarz Gminy                     -    Irena Oleksy 
3. Skarbnik Gminy                     -     Bożena Tomaszewska 
4. Protokolant                             -    Anna Drabik 
  

zainteresowani pracownicy Urzędu Gminy, goście zaproszeni oraz sołtysi wg załączonych 
list obecności. 
 
 
Ad.I.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji 
Otwarcia XV Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Jan Prus i na podstawie listy 
obecności stwierdził prawomocność Sesji. Na stan 14, obecnych było 14 radnych.  
Spóźnienia: 

� Radny Andrzej Sokalski– przybył na obrady w trakcie wystąpienia Wójta dot. pracy 
w okresie międzysesyjnym (pkt I.4) 

� Radny Stanisław Turowski przybył na obrady podczas Trybuny obywatelskiej (pkt 
I.9). 

 
Do porządku obrad uwag nie wniesiono.  
 
I. Sprawy regulaminowe: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji. 
2. Przyjęcie protokołu XIV Sesji Rady Gminy. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja Skarbnika o sytuacji finansowej gminy. 
6. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
7. Informacja komisji RG z pracy w okresie międzysesyjnym. 
8. Interpelacje i zapytania. 
9. Trybuna obywatelska. 

II. Sprawy problemowe: 
1. Sprawozdanie z działalności GOPS w 2011 r. 
2. Realizacja zadań inwestycyjnych w 2011 roku. 
3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości 
za usługi w zakresie odbierania, opróżniania zbiorników bezodpływowych, 
oczyszczalni biologicznych i transport nieczystości ciekłych,  

b) reprezentowania Gminy Manowo na posiedzeniu Walnego Zgromadzenia 
Delegatów Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomerania, 

c) odpłatnego nabycia działki, 
d) rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Manowo. 

4. Wolne wnioski i informacje. 
5. Odpowiedzi na interpelacje. 



 2

6. Zakończenie. 
 
 
Ad.I.2. Przyjęcie protokołu XIV Sesji Rady Gminy 
Protokół XIV Sesji Rady Gminy przyjęty został 12 głosami za (jednogłośnie).    
 
 
Ad.I.3 Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym 

Jan Prus – Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym zajmował się 
następującymi sprawami: 

� 2, 9 i 16 lutego pełniłem dyżur w UG Manowo. 
� 6 lutego uczestniczyłem w zebraniu wiejskim w Grzybnicy. 
� 8 lutego odbyło się zebranie wiejskie w Wyszewie. 
� 10 lutego odbyło się spotkanie integracyjne w Gminnym Ośrodku Kultury w 

Wyszewie. 
� 13 lutego uczestniczyłem w zebraniu wiejskim w Wyszeborzu. 
� 15 lutego uczestniczyłem w zebraniu osiedlowym w Boninie.  
� 16 lutego odbyło się wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Gminy. 
� 20 lutego odbyło się zebranie osiedlowe w Rosnowie.  
� 21 lutego odbyła się impreza z okazji 5-lecia Klubu i Zespoły Nestor w Rosnowie. 
� 22 lutego odbyło się zebranie wiejskie w Rosnowie. 
� Dziękuję radnym za zaangażowanie i udział w zebraniach wiejskich.  

 
 
Ad.I.4 Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym 
 

Wójt przekazał następujące informacje:   
� 6 marca odbędzie pierwszy przetarg na sprzedaż działek budowlanych w Manowie, a 9 

marca odbędzie przetarg na sprzedaż działki pod produkcję w Rosnowie. 
� Kolejny przetarg na 9 działek w Manowie odbędzie się 12 kwietnia. 
� Odśnieżanie zimowe – większych uwag nie było. Na pojedyncze zgłoszenia staraliśmy 

się natychmiast reagować. Wczoraj była interwencja na ulicy Bocznej w Kretominie 
(oblodzenie drogi).  

� Mamy nowe oprogramowanie do podatków firmy PUMA. Mogą pojawić się uwagi do 
decyzji podatkowych. Proszę w związku z tym sołtysów, aby kierować te sprawy do 
wyjaśnienia u p. Markiewicz. Będziemy wprowadzali korekty do decyzji.  

� Złożyliśmy wniosek o roboty publiczne, staże i prace społecznie użyteczne. Nie jesteśmy 
w stanie zabezpieczyć wszystkich potrzeb. Jest 50 podań, a jesteśmy w stanie 
zabezpieczyć ok. 50%. Osoby, które nie otrzymają pomocy w postaci pracy będą 
kierowane do prac społecznie użytecznych (dla korzystających z pomocy GOPS).  

� Dziękuję wszystkim, którzy biorą udział w zebraniach wiejskich. Po 6 spotkaniach 
uważam, że jesteśmy dobrze odbierani.  

� W niedzielę o godz. 1200 w Rosnowie tradycyjnie będzie spotkanie morsów z rejonu 
koszalińskiego. Zapraszam Państwa na to spotkanie.  

 
 
 
Ad.I.5 Informacja Skarbnika o sytuacji finansowej gminy 
Następnie informację o stanie finansowym Gminy przedstawiła Bożena Tomaszewska – 
Skarbnik Gminy. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: kiedy dojdziemy do sytuacji, że zaległości gminy znacznie 
zmaleją?  
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Wójt: uważam, że na dzień 30 czerwca nie będzie już faktur z dłuższym opóźnieniem niż 1 
miesiąc. Przetargi w marcu nam pokażą, czy mój optymizm był podstawny.  
 
Bożena Tomaszewska – Skarbnik Gminy: na dzień dzisiejszy: 

� Musimy przekazać dotacje do GOPS w kwocie 60.000 zł. 
� Nie jest wypłacona trzynastka. 
� Wpłynęła subwencja oświatowa, z przeznaczeniem na wynagrodzenia pracowników 

oświaty oraz na trzynastki. 
 
Wójt: w imieniu pogorzelców – rodziny Zdun, przekażę Państwu nr konta, na które można 
wpłacać pieniądze. Ekspertyza wykazała, że dom nie nadaje się do odbudowy. Wystąpią o 
warunku zabudowy na tej samej działce. Rodzina na tę chwilę sobie radzi i dziękują za 
pomoc, którą otrzymali od urzędu i od mieszkańców gminy oraz oczekują dalszego 
wsparcia. Na posiedzeniu Komisji Rada zdecydowała, że zakupimy więźbę dachową na 
potrzeby nowego domu.  
 
 
 

Ad.I.6. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji 
 
Roman Kłosowski – Wójt Gminy przedstawił informację z realizacji uchwał pojętych na 
ostatniej sesji. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
 
Ad.I.7 Informacja z pracy komisji RG w okresie międzysesyjnym 
 

Sławomir Jamka – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów: 9 lutego odbyło się 
posiedzenie Komisji dotyczące sytuacji finansowej gminy. Komisja wnioskowała, aby 
zaległości były spłacane równomiernie i widać to już w dzisiejszym zestawieniu np. PKS, 
ENERGA. 
 
 
Ad.I.8.  Interpelacje i zapytania 
 

Radny Tomasz Padykuła: w związku odczytanym przez p. Przewodniczącego Rady pismem 
na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 16 lutego – w dniu 17 lutego odbyło się w 
Wyszeborzu spotkanie z udziałem p. dyrektor GOK, Sołtysa i Rady Sołeckiej. Ustaliłem, że 
to pismo jest wyłącznie opinią osoby, która podpisała to pismo.  
 
Radny Leszek Kondrat:  

� Podatki: rolny, od nieruchomości – rozpętała się wojna w sprawie podatku rolnego. 
Proszę o przykładowe wyliczenia: 

o Ile wynosi obecnie podatek za 5 ha gruntów rolnych, a ile w roku ubiegłym 
o Oraz w podatku od nieruchomości.  

Mieszkaniec Bonina żalił się, że w jego przypadku podatek od nieruchomości wzrósł 
o 100%.  

 
Wójt:  nie będę odpowiadał na to pytanie, bo musimy najpierw zbadać ten konkretny 
przypadek. Takich sytuacji będzie dużo. Niektórzy rzeczywiście będą płacili o 100% więcej 
– dotyczy to podatku od nieruchomości. Jest to spowodowane tym, że przez lata 
mieszkańcy wykazywali, że jest działka, a nie ma domu. Sam sołtys dopatrzył się 25 takich 
przypadków w Kretominie. Są umowy na odbiór nieczystości płynnych i za ich wywóz 
płacił, ale domu nie wykazywał. Do każdej sprawy trzeba podejść indywidualnie. Państwo, 
jako radni macie informację o ile wzrosły podatki. Podatek rolny dostosowaliśmy do 
sugestii Ministerstwa Finansów. W podatku rolnym rzeczywiście jest duży wzrost, a jeśli 
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chodzi o podatek od nieruchomości, to często jest wina właścicieli, którzy do tej pory nie 
wykazywali wszystkich nieruchomości.  
 
Bożena Tomaszewska – skarbnik gminy: żeby wyliczyć podatek rolny należy podać 
powierzchnię oraz klasę gruntów.  
 
Radny Tomasz Padykuła: w Wyszeborzu zwróciły się do mnie 2 osoby, które posiadają 
stare domy. Do kogo kierować mieszkańców, którzy z naliczonym podatkiem się nie 
zgadzają? 
 
Wójt: do p. Katarzyny Markiewicz, pok. nr 12. 
 
Radny Konstanty Dańczak:  

� Chciałbym na kilku przykładach podać, jak w tym roku wzrósł podatek rolny: 
o W ub. roku  I rata 161 zł – w tym roku 288 zł 
o W ub. roku  I rata 183 zł – w tym roku 303 zł 
o W ub. roku  I rata 40 zł – w tym roku 78 zł 
o W ub. roku  I rata 194 zł – w tym roku 301 zł 
 

Paweł Tetrycz – Sołtys Sołectwa Cewlino: czy musi być decyzja administracyjna, że jest 
nowa budowla, czy od razu jest naliczany podatek.  
 
Wójt: obywatel stawia się do urzędu, otrzymuje deklarację podatkową do wypełnienia i na 
tej podstawie naliczany jest podatek. My nie mamy prawa podważać zeznania 
podatkowego.  
 
Paweł Tetrycz – Sołtys Sołectwa Cewlino: to skąd biorą się te różnice? Wójt powiedział, że 
zamiast za 100 m2, płaci za 200 m2? 
 
Wójt: jest odwrotnie. Takiej sytuacji nie było, żeby ktoś deklarował mniej, a płacił więcej. 
 
Radny Leszek Kondrat:  

� Wywóz gabarytów – kiedy będą wywożone? 
� Droga w Boninie – był obiecany materiał do naprawy drogi i nie został przywieziony.  

 
 
 

Ad.I.9. Trybuna obywatelska 
 

Jan Prus – Przewodniczący Rady: nasi parlamentarzyści nie skorzystali z naszego 
zaproszenia. Pan Zientarski podziękował za zaproszenie, ale nie może uczestniczyć, 
ponieważ jest w szpitalu na badaniach. Pan Gawłowski ma tak napięty kalendarz, że nie 
ma możliwości wziąć udziału w sesji.  
 
Mieczysław Siwiec – redaktor gazety Manowskiej: robimy wspólnie gazetę. Myślę, że radni 
powinni się zmobilizować i napisać coś o swoich miejscowościach. Chciałbym pochwalić 
radną Darię Stasiak, ponieważ dostarczyła dobry materiał dotyczący Wyszewa. W 
poprzednim numerze było Cewlino. Proszę pozostałych radnych, aby przekazywali 
informacje dotyczące wydarzeń w tych miejscowościach. Takie informacje powinny się 
znaleźć w gazetce.  
 
Robert Murii – prezes Zarządu Spółki Elektrociepłownia Rosnowo przedstawił 
sprawozdanie z działalności Spółki za 2011 rok. Sprawozdanie stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
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Jan Prus – Przewodniczący Rady:  na dzisiejszej sesji jest obecna p. Józefa Sobańska, 
której skargę będziemy rozpatrywaliśmy na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 16 
marca 2012 roku. Proponuję, aby powołać Komisje Polityki Społecznej, aby na miejscu 
wysłuchała opinii obu stron, z udziałem strażnika gminnego i pracownika ochrony 
środowiska.  
 
Józefa Sobańska – mieszkanka Wyszewa:  

� Kilka razy złapałam p. Łukowskiego jak odprowadzał ścieki na moją posesję. Kilka 
razy wąż odrzuciłam pod jego dom. Myślałam, że jak ogrodzę działkę, to nie będzie 
miał takiego dostępu. Ale to nie pomogło. 2 lata temu w lutym zgłosiłam Wójtowi, że 
na środku mojej działki jest jezioro. Była  cisza. 10 maja zaorałam działkę, a 
panowie przyjechali w sprawie zalania.  
Przez 2 miesiące ziemia była zmarznięta. Śniegu było dość dużo i woda stała przez 2 
miesiące. Można było wtedy przyjechać i sprawdzić. Pomiędzy 100 a 200 w nocy p. 
Łukowski wypuszczał szambo na moją posesję, bo moja działka jest niżej położona.  
Ostatnio, 30 grudnia również zalał moją posesję. Poszłam tam i okazało się, że 
wężem leje się, więc odrzuciłam go na teren p. Łukowskiego. Ten pan jest bezkarny. 
Któregoś dnia popołudniu znowu odprowadzali szambo na moją działkę. Pani 
Łukowska odpowiedziała, że wypompowują wodę z piwnicy. Powiedziałam, że ma 
podłączone do szamba, a w odpowiedzi usłyszałam, że stamtąd też trzeba 
wypompować. Oni pozostają bezkarni. 

� Obok mojej działki znajduje się grunt gminny. Tam moja sąsiadka już od kilku lat 
wynosi liście. Jak zawieje wiatr, to ja ciągle chodzę z workiem, rękawicami i 
grabiami i wynoszę te liście do siebie na kompost. Dlaczego ja mam to sprzątać? Ja 
muszę utrzymać porządek koło swojej posesji. Nie muszę po kimś wcale sprzątać. 

 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: wydaje mi się, ze takie rozwiązanie będzie najlepsze. 
Spróbujemy skonfrontować strony. Przewodnicząca komisji Polityki Społecznej ustali 
termin takiego spotkania. U Pana Łukowskiego będą przeprowadzane kontrole dotyczące 
pomiaru ilości zużytej wody oraz ilości odprowadzanych ścieków. 
Pan Wójt mówił na zebraniach wiejskich, że w tym roku będzie położony duży nacisk na 
sprawy dotyczące odprowadzania ścieków.  
 
Józefa Sobańska: dlaczego w Wyszewie nie buduje się kanalizacji ściekowej. 
 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: kanalizacja jest w planach, ale nie ma pieniędzy na 
realizację. Pani Irena Oleksy jest mieszkanką Wyszewa i również tą sprawą jest 
zainteresowana. Ta inwestycja przesuwa się w czasie z braku środków finansowych. 
Podobne problemy są w Grzybnicy, Wyszeborzu i Cewlinie.  
 
Następnie p. Przewodniczący poprosił p. Marię Staciwę o informację nt. sytuacji w 
Wyszeborzu w związku ze złożonym pismem przez p. Trojanowskiego.  
 
Maria Staciwa – dyrektor GOK: mam przygotowaną odpowiedź dla p. Trojanowskiego. 
Tydzień temu odbyło się spotkanie na prośbę Rady Sołeckiej. W tym spotkaniu 
uczestniczył również radny Wyszeborza. Domówiliśmy się w ten sposób, ze Rada Sołecka 
będzie próbowała współpracować z nami i z p. Jolą Zielińską. Pan Trojanowski 
zadeklarował, że będzie pisał programy. Mam nadzieję, że konflikt zostanie zażegnany i 
współpraca będzie się układała.  
 
Radna Barbara Zmuda-Trzebiatowska:  

� Dziękuję Urzędowi Gminy, Gminnemu Ośrodkowi Kultury, nauczycielom Szkoły 
Podstawowej w Rosnowie, Ochotniczej Straży Pożarnej w Rosnowie, Stowarzyszeniu 
Forma Rosnowa za bezinteresowną pomoc przy organizacji zabawy „Dorośli –
dzieciom”. Zabawa była udana. Uzyskaliśmy dochód w wys. 1175 zł, który w całości 
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zostanie przekazany na zakup pomocy dydaktycznych dla dzieci ze szkoły 
Podstawowej w Rosnowie. 

 
 
 
I przerwa – 1155- 1240     

 
 
Ad.II.1. Sprawozdanie z działalności GOPS w 2011 roku 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: sprawozdanie z działalności GOPS w 2011 roku 
zostało szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu stałych Komisji w dniu 16 
lutego 2012 roku. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Wyszewie 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Genowefa Pelikan – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej: 
zorganizowaliśmy pomoc wśród pracowników Urzędu oraz GOPS. Zebraliśmy 545 zł, 
artykuły żywnościowe i odzież. Na tamten czas pierwsza potrzeba była zabezpieczona. 
Teraz pozostaje kwestia odbudowy domu. Kto chciałby wspomóc pogorzelców może 
wpłacić pieniądze na konto.  
 

 
   
Ad.II.2. Realizacja zadań inwestycyjnych w 2011 roku 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: realizacja zadań inwestycyjnych w 2011 roku została 
szczegółowo omówiona na wspólnym posiedzeniu stałych Komisji w dniu 16 lutego 2012 
roku. Czy są jeszcze jakieś zapytania? – nie zgłoszono. 
Informacja z realizacji zadań inwestycyjnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad.II.3. Podjęcie uchwał w sprawie:  
 

e) ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania, opróżniania zbiorników 
bezodpływowych, oczyszczalni biologicznych i transport nieczystości 
ciekłych,  
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 16 lutego 
2012 roku. Czy do tej uchwały są jeszcze jakieś pytania?  
Radny Leszek Kondrat: jaki jest wzrost opłat? 
Ryszard Wojtyniak – specjalista ds. wodociągów i kanalizacji: umowa była 

spisana w 2006 roku – stawka wynosiła 12 zł + VAT. Wtedy ropa kosztowała  
3,05 zł. Teraz stawka będzie wynosiła 18 zł. Wzrost wynosi 6 zł za 1 m.  

Radny Leszek Kondrat: czy to są deklarowane stawki, czy jest z licznika? 
Ryszard Wojtyniak – specjalista ds. wodociągów i kanalizacji: przewoźnik nie 

może wziąć większej stawki niż ta, którą my zadeklarujemy. W gminie 
Bobolice stawka wynosi 22,75 zł.  

Radny Leszek Kondrat: czy gmina monitoruje to, ile np. p. Kowalski zapłacił 
w 2011 roku zapłacił za 30 m3? 

Ryszard Wojtyniak – specjalista ds. wodociągów i kanalizacji: jest taka 
możliwość po odczycie wodomierzy. Będziemy wiedzieli ile zużył wody.  

Radny Tomasz Padykuła: reasumując – jest to jednorazowa podwyżka o 
40%? 

Irena Olesky – sekretarz gminy: jest to stawka dla tych mieszkańców, którzy 
posiadają szamba. Osoba posiadająca licencję na wywóz nieczystości na 
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terenie gminy Manowo może taką opłatę pobrać (jest to maksymalna stawka). 
Do tego dochodzi 8% VAT.  

Radny Tomasz Padykuła: według mnie jest to zbyt wysoka podwyżka. Nie 
można było np. 2 lata temu podwyższyć o 20% i teraz również o 20%?   

Ryszard Wojtyniak – specjalista ds. wodociągów i kanalizacji: osoby, które 
posiadają kanalizację ściekową też muszą płacić. 70% tej kalkulacji to wzrost 
ceny paliwa. 

Kondrat Leszek: nam chodzi o to, żeby robić podwyżki w każdym roku np. o 
5%, a nie co 6 lat o 40%. 

Radna Grażyna Góral: uzasadnienie do uchwały powinno być dokładnie 
zrobione w oparciu o kalkulację, z wykazaniem dokładnego wzrostu i 
wyliczeniem składników powodujących wzrost.  

 Ryszard Wojtyniak – specjalista ds. wodociągów i kanalizacji: według 
pierwszej kalkulacji przedstawionej przez przedsiębiorcę stawka wynosiła ok. 
27 zł. Po analizie obniżyliśmy do 18 zł. Szczegółową kalkulację przedstawimy 
radzie do wglądu. 
Uchwała otrzymała Nr XV/100/2012, podjęta została 9 głosami za,  
przy 2 przeciwnych i 2 wstrzymujących się.   
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 
Radny Stanisław Turowski: kto decyduje, w którym momencie podnosić 
stawki – wykonawca czy Wójt? Czy można robić to częściej? 
Ryszard Wojtyniak – specjalista ds. wodociągów i kanalizacji: wykonujący 
występuje do nas z wnioskiem o podwyżkę stawek. Zobowiązuję się, że w 
każdym roku będziemy do tego tematu wracać i na następną sesję 
przedstawimy szczegółową kalkulację.  
 

f) reprezentowania Gminy Manowo na posiedzeniu Walnego Zgromadzenia 
Delegatów Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomerania, 

Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 16 lutego 
2012 roku. Czy do tej uchwały są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę –  
przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XV/101/2012, podjęta została 14 głosami za  
(jednogłośnie).  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

g) odpłatnego nabycia działki, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 16 lutego 
2012 roku. Czy do tej uchwały są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę –  
przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XV/102/2012, podjęta została 14 głosami za  
(jednogłośnie).  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

h) rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Manowo 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na  
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 16 lutego 
2012 roku. Czy do tej uchwały są jeszcze jakieś pytania?  
Grażyna Góral – Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej: 1 marca  
o godz. 1600 będzie  spotkanie z udziałem stron. Ponadto w spotkaniu będą  
uczestniczyli: B. Zmuda-Trzebiatowska, K. Dańczak, J. Prus, D. Stasiak,  
S. Krępeć – sołtys Wyszewa. Jako radni nie będziemy wyręczać pracowników 
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 gminy i zajmować żadnego stanowiska. Postaramy się, aby strony doszły do  
porozumienia.  
 
Uchwała otrzymała Nr XV/103/2012, podjęta została 14 głosami za 
(jednogłośnie).  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 
 

Ad.II.4. Wolne wnioski i informacje 
 

Jan Prus – Przewodniczący Rady przekazał następujące informacje: 
� Dochodów z  Pit-R za 2011 rok radni nie wykazują w rozliczeniu rocznym, ponieważ 

wysokość miesięcznej diety nie przekroczyła kwoty, powyżej której należy ją 
opodatkować. 

� Na kolejnym posiedzeniu Komisji wspólnie będziemy wypełniać oświadczenia 
majątkowe. 

 
 
 

Ad.II.5. Odpowiedzi na interpelacje 
 

Irena Oleksy – sekretarz gminy udzieliła odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez: 
- L. Kondrata: 

� Wzrost podatków – Wójt udzielił odpowiedzi w interpelacjach. 
� Wywóz gabarytów – w kwietniu 2012 r. 
� Droga do pałacu – p. Ryszard Wojtyniak dowiezie materiał. 

 
Radny Sławomir Jamka:  

� Chciałbym Państwu przypomnieć, że w sobotę 17 marca odbędzie się spartakiada 
samorządowa w Polanowie. Do 9 marca trzeba zgłosić chęć uczestnictwa, w związku 
z tym proszę o zorganizowanie drużyny.  

 
Następnie radni ustalili skład drużyny. 
 
 
Ad.II.5. Zakończenie 
Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął 
Obrady XV Sesji Rady Gminy Manowo. 
 
Protokołowała:    
Anna Drabik                                                                                                         


